
Zápis ze zasedání Vědecké rady FF Univerzity Pardubice 
ze dne 17. 1. 2025  

uskutečněné formou online schůzky přes MS Teams 
 

Přítomni: 
Externí členové: 
doc. ThDr. Jiří Gebelt, Th.D.; doc. Mgr. Erik Gilk, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Hutečka, Ph.D.; 
PhDr. Petr Chalupský, Ph.D.; prof. PhDr. Tomáš Kasper, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš Malý, 
Ph.D.; prof. PhDr. Bohuslav Mánek, CSc.; prof. PhDr. Jiří Mikulec, CSc.; doc. Mgr. Lukáš 
Novotný, M.A., Dr.phil.; doc. Jakub Sirovátka, Dr.phil.; doc. PhDr. Martin Soukup, Ph.D.; 
doc. MUDr. Štěpán Špinka, Ph.D.; doc. PhDr. Michael Viktořík, Ph.D. 
 
Interní členové: 
doc. Mgr. Ondřej Beran, Ph.D.; doc. PhDr. Šárka Bubíková, Ph.D.; doc. PaedDr. Monika 
Černá, Ph.D.; doc. Mgr. Filip Grygar, Ph.D.; Mgr. Vladan Hanulík, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš 
Hejduk, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; prof. PhDr. Milena Lenderová, CSc.; doc. Mgr. 
Pavel Marek, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; prof. PhDr. Karel Rýdl, CSc.; MgA. 
Radomír Slovik; prof. PhDr. Vladimíra Spilková, CSc.; Mgr. et Mgr. František Válek, Ph.D.  
 
Omluveni:  
prof. PhDr. Michaela Hrubá, Ph.D.; doc. MgA. Tomáš Petráň, Ph.D.; prof. PhDr. Petr Vorel, 
CSc. 
 
 
Body k jednání: 

1. Uvítání 
2. Souhlas VR FF UPCE s Pravidly pro distanční jednání a hlasování VR FF UPCE 

formou videokonference 
3. Schválení programu zasedání 
4. Návrh na udělení čestného doktorátu – emeritní Univ. Prof. Mag. Dr. phil. Karl 

Vocelka (za mimořádný přínos k rozvoji středoevropské historiografie raného 
novověku a za podporu a spolupráci s Univerzitou Pardubice) 

5. Žádost o schválení nového školitele v doktorském studijním programu Filosofie – Mgr. 
Vít Punčochář, Ph.D. 

6. Žádost o ukončení realizace akreditací bakalářských studijních programů Německý 
jazyk pro odbornou praxi a Středoevropská studia 

7. Návrh na novou členku Komise pro etiku ve výzkumu FF UPCE 
8. Návrh na schválení změn ve zkušebních komisích pro státní závěrečné zkoušky 
9. Různé 

 
 
ad 1, 2) Uvítání. Souhlas VR FF UPCE s Pravidly pro distanční jednání a hlasování VR 
FF UPCE formou videokonference 
Pan děkan přivítal přítomné na zasedání, představil nového člena vědecké rady (nový 
proděkan pro vnitřní záležitosti a rozvoj dr. František Válek – od 1. ledna 2025) a seznámil 
s pravidly distančního jednání. Pravidla byla předem zaslána spolu s materiály k projednání. 
Hlasování probíhalo za pomoci nástroje Polls v systému MS Teams.  
Na začátku jednání bylo přítomno 26 členů vědecké rady z celkových 30 členů. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE souhlasí s navrženými Pravidly pro distanční jednání a hlasování 
VR FF UPCE formou videokonference. 
 
Hlasování: 26-0-0 (pět členů hlasovalo ústně)  
 



 
ad 3) Schválení programu zasedání 
 
Usnesení:  
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE souhlasí s navrženým programem jednání. 
 
Hlasování: 26-0-0 (dva členové hlasovali ústně) 
 
ad 4) Návrh na udělení čestného doktorátu – emeritní Univ. Prof. Mag. Dr. phil. Karl 
Vocelka (za mimořádný přínos k rozvoji středoevropské historiografie raného novověku a za 
podporu a spolupráci s Univerzitou Pardubice) 
 
Děkan FF UPCE předložil vědecké radě fakulty návrh na udělení čestné hodnosti historikovi 
prof. Karlu Vocelkovi, emeritnímu profesorovi Univerzity ve Vídni, který se zásadním 
způsobem zasloužil o rozvoj mezinárodního výzkumu dějin rakouské habsburské monarchie 
v 16. až 19. století, a to jak vlastním rozsáhlým dílem, tak organizační prací ve prospěch 
oboru, která přesáhla hranice Rakouska a zasáhla všechny následnické státy Rakouské 
monarchie. Děkan představil důvody pro tento návrh: 

a) Prof. Karl Vocelka vytvořil rozsáhlé vědecké dílo z kulturních dějin čítající autorství či 
podíl na autorství u téměř 60 knih, autorství více než 220 článků v odborných 
časopisech a kapitol, přibližně 300 recenzí či organizaci 14 výstav. Toto dílo je 
věnováno především dějinám rakouských Habsburků. Jeho práce vycházely 
a vychází v několika jazycích. V roce 2007 obdržel Čestné vyznamenání za zásluhy 
o zemi Vídeň. 

b) Prof. Karl Vocelka má významnou akademickou kariéru spjatou zejména 
s Univerzitou ve Vídni, kde působil od roku 1972 a kde byl dvakrát ředitelem 
Historického ústavu. Spoluzaložil Ústav pro výzkum raného novověku a podpořil řadu 
žádostí českých historiků a historiček o stipendia a badatelské pobyty ve Vídni. 

c) Prof. Karl Vocelka má dlouhodobé vazby na obec historiků a historiček 
v Československu / České republice a jeho přínos pro českou historiografii byl v roce 
2007 oceněn Akademií věd České republiky udělením medaile Františka Palackého. 
V minulosti spolupracoval také s Univerzitou Pardubice. Díky prof. Karlu Vocelkovi 
máme v naší univerzitní knihovně od roku 2021 značnou část jeho léta budované 
několikajazyčné knihovny, která přitahuje pozornost nejen našich studentů, ale 
i zahraničních hostů pobývajících na naší fakultě. Tato knihovna obsahuje cca 4000 
svazků knih a časopisů a jejího slavnostního otevření se prof. Karl Vocelka osobně 
zúčastnil. Kromě toho se stal prof. Karl Vocelka členem mezinárodního evaluačního 
panelu, jenž v roce 2020 hodnotil Univerzitu Pardubice. 

Přílohou k tomuto návrhu je profesní životopis prof. Karla Vocelky a soupis publikací 
a dalších vědeckých aktivit prof. Karla Vocelky. 
 
Usnesení:  
Vědecká rada FF UPCE projednala a schválila návrh na udělení čestné hodnosti „doctor 
honoris causa“ Univ. Prof. Mag. Dr. phil. Karlu Vocelkovi a zmocňuje děkana fakulty, aby 
tento návrh předložil Vědecké radě univerzity Pardubice. 
 
Tajné hlasování: 26-0-0 (dva členové hlasovali ústně) 
 
ad 5) Žádost o schválení nového školitele v doktorském SP Filosofie – Mgr. Vít 
Punčochář, Ph.D. 
Studijní a zkušební řád UPCE v čl. 12, v odst. 2 stanovuje, že školitelem doktoranda může 
být mimořádný profesor, profesor či docent, nebo po schválení ve vědecké radě fakulty 
významný odborník v daném oboru. Proto děkan požádal vědeckou radu fakulty, aby 
schválila jako školitele v doktorském studijním programu Filosofie pana Mgr. Víta 
Punčocháře, Ph.D. Kolega Punčochář získal Ph.D. na Karlově univerzitě v roce 2016 



a dlouhodobě působí na Filosofickém ústavu Akademie věd ČR. Díky své specializaci je 
vhodným kandidátem na školitele nového doktoranda Jana Štěpánka v DSP Filosofie. 
Oborová rada DSP Filosofie tento návrh jednomyslně schválila. Dr. Punčochář dosáhl 
významných vědeckých výsledků na domácí i mezinárodní scéně (CV v příloze), pravidelně 
publikuje v zahraničních časopisech a má dostatečné zkušenosti s řešením grantových 
projektů. 
 
V diskusi padly dotazy směřující k pedagogickým zkušenostem dr. Punčocháře (doc. Gilk) 
a k poměru habilitovaných a nehabilitovaných školitelů v DSP Filosofie a Philosophy (prof. 
Spilková). Dotazy zodpověděli garanti těchto programů doc. Hejduk a doc. Beran. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE projednala a schválila žádost o schválení nového 
školitele v doktorském studijním programu Filosofie a žádá děkana fakulty, aby dr. Víta 
Punčocháře jmenoval školitelem doktoranda prvního ročníku Mgr. Jana Štěpánka. 
 
10.28 příchod dr. Ireny Reimannové – celkem přítomno 27 členů 
10.34 odchod doc. Martina Soukupa – celkem přítomno 26 členů 
 
Hlasování: 24-0-2 (dva členové hlasovali ústně) 
 
ad 6) Žádost o ukončení realizace akreditací bakalářských studijních programů 
Německý jazyk pro odbornou praxi a Středoevropská studia 
Ve zmíněných studijních programech nejsou po změnách provedených v předchozím 
akademickém roce žádní studenti. Do BSP Středoevropská studia nebyli žádní studenti 
přijati, v BSP Německý jazyk pro odbornou praxi dokončili poslední studenti studium na konci 
října 2024. Na fakultě v současné době také nepůsobí akademici, kteří se na realizaci těchto 
studijních programů podíleli/měli podílet. Proto chceme Národní akreditační úřad požádat, 
aby oficiálně ukončil realizaci obou studijních programů. Žádost musí být projednána 
akademickým senátem fakulty a schválena vědeckou radou fakulty, poté bude předložena 
Radě pro vnitřní hodnocení UPCE. Akademický senát fakulty tuto záležitost projednal na 
svém zasedání 18. listopadu 2024. 
 
V diskusi padl dotaz (prof. Rýdl), zda nemůžeme na fakultě BSP Německý jazyk pro 
odbornou praxi zachovat, i když není obsazen vyučujícími a studenty. Děkan reagoval, že to 
Národní akreditační úřad neumožňuje. Také zazněl názor (prof. Lenderová), že rozvázání 
pracovního poměru s germanisty nebylo jediným možným řešením finančních potíží fakulty 
a že to bylo řešení nevhodné pro budoucí rozvoj fakulty. Děkan tomuto názoru oponoval. 
 
10.51 odchod MgA. Radomíra Slovika – celkem přítomno 25 členů 
 
Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE projednala a schválila žádost o ukončení realizace 
akreditací bakalářských studijních programů Německý jazyk pro odbornou praxi a Středo-
evropská studia a doporučuje děkanovi žádost postoupit k dalšímu projednání a schválení 
Radě pro vnitřní hodnocení UPCE. 
 
Hlasování: 21-1-3 (dva členové hlasovali ústně) 
 
10.56 odchod prof. Tomáše Kaspera – celkem přítomno 24 členů 
 
ad 7) Návrh na novou členku Komise pro etiku ve výzkumu FF UPCE 
Podle čl. 2, odst. 2 Statutu Komise pro etiku ve výzkumu FF UPCE jmenuje a odvolává členy 
komise děkan po projednání ve vědecké radě fakulty. Komise má v současné době pouze 
čtyři členy (odchod dr. Konopíkové na mateřskou/rodičovskou), dle platné legislativy má mít 



ale členů minimálně pět. Katedra sociální a kulturní antropologie navrhla do komise místo dr. 
Konopíkové dr. Petru Ponocnou. Dr. Petra Ponocná dokončila doktorské studium na Fakultě 
humanitních studií UK na Katedře obecné antropologie v roce 2019. Má za sebou terénní 
výzkum v centrálním Mexiku a má dostatečné zkušenosti s evaluačními sociologickými 
zprávami mj. díky svému působení na Katedře kulturních a náboženských studií PF UHK. Dr. 
Ponocná s nominací vyjádřila souhlas. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE projednala návrh na novou členku Komise pro etiku ve výzkumu FF 
UPCE a doporučuje děkanovi ji neprodleně jmenovat. 
 
Tajné hlasování: 24-0-0 (dva členové hlasovali ústně) 
 
11.02 odchod doc. Erika Gilka – celkem přítomno 23 členů 
 
ad 8) Návrh na schválení změn ve zkušebních komisích pro státní závěrečné zkoušky 
Katedra filosofie a religionistiky doplnila nové členy na pozice předsedů a členů (nově 
nastupující AP). Katedra sociální a kulturní antropologie doplnila nově nastupující AP. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje předložený návrh na členy komisí 
bakalářských a magisterských státních závěrečných zkoušek. 
 
Hlasování: 23-0-0 (tři členové hlasovali ústně) 
 
ad 9) Různé 
 
9/1 Termíny dalších VR FF: 
10. 4. 2025 od 13 h za osobní účasti 
13. 6. 2025 od 10 h online 
17. 10. 2025 od 13 h za osobní účasti 
 
Přihlášku do habilitačního řízení podal dr. Marek Vařeka (Muzeum Hodonín). Po doplnění 
přihlášky, k němuž byl děkanem vyzván, bude tento bod zařazen na program následujícího 
jednání VR FF UPCE. 
 
9/2 Vědecké týmy FF – po třech letech ukončilo činnost pět vědeckých týmů na fakultě (tři na 
ÚHV, dva na KFR). V únoru proběhne veřejná prezentace výsledků těchto týmů. Do konce 
ledna 2025 jsou pak přijímány návrhy na nové vědecké týmy. Tyto návrhy posoudí společně 
s děkanem a proděkanem pro vědu také Komise pro přidělování příznaků vědeckým 
výsledkům (v únoru 2025). 
 
9/3 Fakulta na podzim 2024 provedla dílčí změny v legislativě, tak aby byli více podporováni 
juniorští badatelé. Mohou si nově, do konce ledna, požádat o fakultní roční podporu. Žádosti 
budou posouzeny v únoru stejným mechanismem, jako to bude v případě vědeckých týmů 
(viz výše). 
 
 
 
 
V Pardubicích dne 17. 1. 2025                                          doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D. 
Zapsala: Dita Jančaříková                                děkan Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 
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